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A Társaság 2009-ben végzett tevékenységét két részre bontanám: 
a. szakmai jellegű feladatok 
b. szervezési, gazdasági és kapcsolattartási kérdések 
 

a. Szakmai jellegű feladatok: 
 
1. „ A kábítószerprobléma kezeléséhez szükséges képzések megszervezése az iskolákban.” 

A Társaság felkérést kapott a képzések megszervezésére. A vezetőség az OSZMK-val és 
az OAJ-val közösen vállalta a feladatot. Az előkészületeket követően két hónap állt 
rendelkezésre a lebonyolításra. A vezetőség 12 tagja végezte a szervezési feladatokat, hét 
régióban, 13 helyszínen 636 fő részvételével. 2009.május 11-20. között a képzések 
megtörténtek. A cél az volt, hogy kiemelt színtereken( iskolaegészségügy, alapellátás, 
gyermekvédelmi intézmények) működő szakemberek számára a gyakorlatban azonnal 
felhasználható, integrált programokhoz szükséges ismeretek, eljárások átadásával 
elősegítsük a szerhasználattal kapcsolatos problémák kezelését. 
 
A képzések külön érdeme, hogy a háttéranyag felhasználása mellett mindenütt kiemelten 
kezelték azt, hogy a résztvevők tisztába legyenek munkahelyük, lakóhelyük 
alaphelyzetével.  
 
Megismerték az iskoláskorúak drogfogyasztásának motiváló tényezőit, és a védőfaktorok 
szerepét is. A képzés külön érdeme volt a szülők bevonása. A regionális képzésen 
résztvevők (pedagógusok, iskolaegészségügyi szakemberek és szülők) ráébredtek, hogy 
sem az iskolában, sem azon kívül nincsenek egyedül a felmerülő problémák kezelésében. 
Az esetmegbeszélések nagyban segítették felismerni az elméletben ismert és tudott 
kompetenciahatárok végességét, és az egyéb segítők igénybevételének lehetőségeit. 
A képzés során felhasznált anyagokat kiadványformájában is közreadtuk a résztvevőknek. 
 
A „Tanévnyitó” Konferencia egyik kiemelt témája volt a kábítószerprobléma az 
iskolában, ahol a programban résztvevők elmondták tapasztalataikat. 
 

2.   Az Észak-Magyarországi Régióban a BAZ Megyei Kórház és Egyetemi Oktatókórház és  
      az ÁNTSZ Észak-Magyarországi Regionális intézetével közösen 2009. május 9-én a 
     „ Serdülőkori terhességek egészségügyi kockázatai” címmel Konferenciát rendeztünk.  A 

konferencia állásfoglalásait a „Hír-nök” 2009/2 számában részletesen összefoglaltuk. 
 
3. 15. EUSHUM Kongresszus Leiden 2009.október 23-25. 

12 fős delegáció utazott a kongresszusra. 3 előadással és egy poszterbemutatóval 
képviseltettük a hazai iskolaegészségügyet.  
A konferencia záró előadása kiemelte a magyar előadók gyakorlati megközelítésének 
fontosságát és Aszmann doktornő a legjobb absztrakt díjat nyerte el.  A Kongresszus 
szakmai értékelése a Gyermekgyógyászat c. folyóiratban megjelent. 
 

4. A 2009 év legnagyobb szakmai kihívását az iskolaegészségügyről szóló 
jogszabályváltozás jelentette. Bár igyekeztünk felkészülni a „Tanévnyitó” egyik fő témája 
is a jogszabályváltozás volt, már akkor látható volt, hogy számos nyitott kérdés van, 



ezeket a MAVE és az OHT e-mail címére lehetett továbbítani. Az összegyűjtött 
kérdéseket több egyeztető tárgyalás, majd válaszadás követte. Az év hátralévő részében a 
tárgyalások folytatódtak, nem minden kérdésben megegyezve, de kialakult a jogszabály 
véglegesnek tekinthető változata, amely az Egészségügyi Minisztérium birtokában van.  
A jelenlegi helyzetben a legvitatottabb kérdés a 16 évesek záróvizsgálata (a kifogások 
zöme az adminisztrációt, nem a vizsgálatot érinti). 
 

5. A kötelező pontszerzések kapcsán felmerült az iskolaegészségügyi munka sajátosságait 
tartalmazó továbbképzési program összeállítása is. Az oktatási bizottság feladata a 
folyamatos továbbképzés összehangolása. Ennek véglegesítésére a következő 
továbbképzési rendszer új változatának megjelenése után kerülhet sor. 
A vezetőség szándéka szerint egyeztetett programok kidolgozása szükséges a határterületi 
szakmák esetén a továbbképzések gyakorlatában is. 

 
b. Szervezési, gazdasági, kapcsolattartási kérdések 

 
1. A vezetőségi ülések száma évi 3-4. Szűkebb elnökségi ülés szükség szerint gyakoribb.  

A 2009.-es évben a képzési program kapcsán külön munkabizottság állt fel, és megkezdte 
munkáját az oktatási bizottság is.  
Az e-mail levelezési forma sok információs lehetőséget biztosít, és reméljük a hamarosan 
induló honlap további szakmai segítséget jelent majd. 
 

2. Gazdasági helyzet 
A Társaság biztos bevételi forrása a tagdíj. A tagdíjat évek óta nem emeltük, egységesen 
1500 Ft/év. Nyugdíjasok, főiskolai, egyetemi hallgatók nem fizetnek tagdíjat. A 2008-as 
évben még 263 tagunk fizetett 395.000 forintot, 2009-ben csak 182, ennek összege 
273.000 forint. Korábban is kétszer küldtünk csekket, és 2009-ben is. 
Az 1%-ból 189.575 forintot kaptunk, ez az előző kétszerese. 
A rendezvények kiadásai: 
 EUSHUM két főt támogattunk 180.000 forinttal, Fekécs Évát és Dr. Borda Stefániát. 
 Miskolci rendezvény:  200.000 forint 
Tagdíjak: nemzetközi tagdíj:  110.000 forint 
  MOTESZ tagdíj: 26.000 forint 
  A  nemzetközi tagdíj az euro árfolyam függvénye, a MOTESZ tagdíj 2010-től 
már egységesen 50.000 forint.  
A 2009. évi maradvány:257.750 forint. 
Kérdés: hol tudnánk csökkenteni kiadásainkat?  

- Az idei befizetéseknél a bankszámlára utalás lehetőségét is megadtuk, ennek 
eredményét csak évvégén értékelhetjük. ( banki költségek 70.572 forint volt 
2009-ben.) 

- Új szerződést kötöttünk a könyvelővel 
- Továbbra is saját szervezésben hirdetjük rendezvényeinket.  
-  

3. Együttműködési megállapodást kötöttünk a Szülészeti-Nőgyógyászati Prevenciós 
Tudományos Társasággal valamint az Országos Alapellátási Szövetséggel. 
Az EUSHUM vezetőség választás a leideni kongresszus idején zajlott, a kapcsolattartó Dr. 
Aszmann Anna és Dr. Borda Stefánia. Az új vezetőség új alapszabály előkészítésén 
dolgozik. A következő közgyűlés valószínűleg a 2011-es moszkvai kongresszuson lesz. 
 
 


